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Petycja

W sprawie warunków przyjmowania na studia medyczne na kierunek lekarski

Zgodnie z ustawą z dnia20lipca 2018 roku (Dz.U. 2018 poz.1668) Prawo o szkolnictwie
wyŻszym i nauce, w której opisane są dokładne warunki ptzyjęciana studia pierwszego stopnia
lub studia jednolite magisterskie, w których mowa jest o uzyskaniu wyniku z egzaminu
maturalnego lub egzaminu dojrzałości, składam niniejszą petycję z prośbą o zmianę, bądż
tozszetzenie aktualnie obowiązuj ących przepisów prawa.

Zwtacawt się z prośbą o umożliwienie przyjęciana sfudia na kierunek lekarski również osób,
które mimo braku wyników z egzarninów mafuralnych z przedmiotów wymaganych przez
uczelnie to jest: biologia, chemia, matematyka lub ftzyka, posiadają dyplom ukończenia
studiów wyższych na kierunkach medycznych takich jak pielęgniarstwo I oraz II stopnia.

Prośbę swoją motywuję tym,izosoby, które ukończyły studia na poziomie I lub II stopnia oraz
praoują czynnte zawodowo, posiadają większą wiedzę oraz umiejętności niż osoby, które
koitcząe liceum ogólnoksztalcące mają, co prawda wyniki z wymaganych przedmiotów, ale
brak im nie Ęlko wiedzy teoretycznej zzalłęsumedycyny, jak równieŻiwiedzy praktycznej.
osoby pracujące już w zavłodzie pielęgniarki znają równięż specyfikę pracy z pacjentem oraz
rudzirrą paujcrrta.

Jak wiadomo w naszym kraju jest aktualnie coraz mniej lekarzy i ich liczba na 1000
mieszkańców w Polsce z roku na roku maleje, co plazuje nas na jednym z ostatnich miejsc pod
względem liczby Lekaruy na tle innych państw europejskich. Aktualnie uwidacznia się trend, w
którym dochodzi do wzrostu liczby lekarzy należących do najstarszej grupy wiekowe.j, w
porównaniu do liczby |ekaruy, którzy wstępują do zawodu. Sytrmcja z:wiązana z maŁą liczbą
osób pracujących w tym zawodzie szczególnie była i jest widoczna w trakcie aktualnie
trwającej pandemii. Jak wiadomo lekarze są jedną z grup zawodowych, które stawiły się na
pierwszej linii walki z wirusem, co prowadzi zatem do wniosku, iżbeztej grupy zawodowej
nie bylibyśmy w stanie ratowaÓ zdrowia, jak równieŻiĘciapacjentów.



Biorqc pod uwagę polvyższe orgumenty proszę o rozpatrzenie rnojej prośby i urnożliwięnie
przyjęcia na studia osób, które wyraziłyby clręć podjęcia dalszej nauki teorctycznej oraz
doskonalenia uniejętności praktycznych,jak i podniesienia konrpetencji zawodowyclt, a co za
ty idzie nłiększenia ilości lekarzy pracujących w Polsce, co ptzlczyniłoby się do zwiększenia
dostępności usług medyczlych i zadowo|enia ze strony pacjerrta.
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